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Protokół  

z posiedzenia połączonych Komisji Rady Miejskiej w Więcborku: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych, odbytego w dniu 24.06.2019r. 

 

Posiedzenie odbyło się w sali Centrum Aktywności Seniora w Więcborku. 

Spotkanie trwało od godz. 13:00 – 15:30. 

Obecność według załączonej listy obecności. 

Spoza składu Komisji w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

3. Skarbnik Gminy Więcbork     - Alina Kruk 

4. Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku - Joanna Soja-Tońska 

5. Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy  

Społecznej w Więcborku      - Tomasz Siekierka 

6. Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania Przestrzennego 

i Gospodarki Nieruchomościami UM w Więcborku  - Michał Bąk 

7. Inspektor ds. Gospodarki Nieruchomościami UM w Więcborku- Barbara Szmidt 

W części posiedzenia udział wzięły również Nauczycielki reprezentujące Grono 

Pedagogiczne Szkoły Podstawowej Nr 2 w Więcborku oraz Dyrektor Biura Obsługi 

Oświaty Samorządowej w Więcborku p. Danuta Zawidzka. 

 

Posiedzenie połączonych Komisji Rady Miejskiej w Więcborku poprowadziła 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Rady Miejskiej  

w Więcborku p. Beata Kopta. 

Otwierając posiedzenie Przewodnicząca Komisji powitała wszystkich zebranych  

i przypomniała przesłany wcześniej radnym porządek obrad, który obejmował: 

1. Miejsko-Gminny Ośrodek Kultury: 

a) stan przygotowania do sezonu letniego, 

b) oferta na wakacje dla dzieci i młodzieży.  

2. Zaopiniowanie uchwał finansowych Gminy Więcbork. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały z zakresu działań Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Więcborku. 

4. Zaopiniowanie przedłożonych projektów uchwał z zakresu gospodarowania mieniem 

gminy . 

5. Sprawy różne. 

 

Porządek obrad przyjęto bez zmian 
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W punkcie pierwszym Przewodnicząca Komisji oddała głos Dyrektor Miejsko-Gminnego 

Ośrodka Kultury w Więcborku, która omówiła stan przygotowania Jednostki do sezonu 

letniego oraz jego ofertę wakacyjną dla dzieci i młodzieży. 

Informacja stanowi Załącznik do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM oraz 

stronie BIP Gminy Więcbork/  

 

Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. 

Przewodnicząca RM poprosiła o doprecyzowanie, co w ramach zawartej przez MGOK  

w Więcborku umowy, ma odbywać się w lasku miejskim w okresie letnim. 

Dyrektor MGOK wyjaśniła, że od dnia 17 czerwca br. w ramach podpisanej umowy 

dzierżawy, prywatna firma co piątek organizuje w lasku miejskim dyskotekę dla młodzieży. 

Oczywiście z wyłączeniem dni, w których MGOK ma zaplanowane w tym miejscu imprezy. 

Przewodnicząca RM pytała również, w jakim składzie kadrowym pracuje obecnie Dom 

Kultury. 

Dyrektor MGOK podała, że obecnie w Jednostce pracuje instruktor plastyki i instruktor 

teatru oraz na dwóch etatach pracownicy obsługi. Instruktor-animator w Wiejskim Domu 

Kultury w Sypniewie na całym etacie, główna księgowa na 3/4 etatu, sekretariat – jeden etat  

i Dyrektor. 

Przewodnicząca RM stwierdziła, że wynika z tego, że stricte artystyczne etaty są trzy. Pytała 

też, co z etatem akustyka. 

Akustyk zatrudniany jest na umowę – zlecenie – odpowiedziała Dyrektor MGOK. 

Czyli doraźnie w ramach potrzeb Jednostki? – Przewodnicząca RM. 

Tak – odpowiedziała Dyrektor MGOK. 

Przewodnicząca RM powiedziała, że przygotowując się do posiedzenia Komisji przyjrzała 

się stronie internetowej Jednostki Kultury i zauważyła, że od 19 kwietnia br. do 19 czerwca 

nic się nie zadziało tj. nie wprowadzono żadnej nowej informacji o działaniach MGOK  

w Więcborku. 

Dyrektor MGOK wskazała, że strona była w przebudowie. Niemniej działalność cały czas 

się odbywała, a aktywność przeniosła się w tym momencie na stronę facebookową Jednostki. 

Przewodnicząca RM kontynuując zapytała, kiedy ukaże się informacja o półkoloniach  

w MGOK. 

W tym tygodniu – Dyrektor MGOK. 

Przewodnicząca RM stwierdziła, że jej zdaniem i rodziców, którzy zwrócili jej uwagę na ten 

fakt, informacja taka winna być podana do wiadomości znacznie wcześniej. Związane jest to 

chociażby z planowaniem przez rodziców czasu wakacyjnego. 

Zweryfikuje to lista uczestników. Jeżeli faktycznie będzie bardzo mało uczestników, to 

wyciągniemy z tego odpowiednie wnioski – mówiła Dyrektor MGOK. 

Przewodnicząca Komisji pytała natomiast o perspektywę dalszej działalności Więcborskiej 

Orkiestry Dętej, w kontekście rezygnacji z dalszej pracy obecnego kapelmistrza. 
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Dyrektor MGOK powiedziała, że ustalenia personalne, co do obsadzenia tego stanowiska 

trwają i w przeciągu najbliższego tygodnia ta kwestia powinna się wyjaśnić. 

Radny Jan Antczak podziękował Dyrektor MGOK za zaangażowanie w przygotowanie 

Nocy Świętojańskiej, która odbyła się w Runowie Krajeńskim. Cieszy go, jako sołtysa Ze 

Dyrektor MGOK wspólnie z Przewodniczącą KGW w Runowie Krajeńskim przygotowały 

imprezę na tak wysokim poziomie. 

Radny Wojciech Janicki zapytał, czy Dyrektor MGOK nie uważa, ze pięć dni na półkolonie 

letnie w okresie wakacji to zbyt mało. Pytał skąd taka decyzja. 

Dyrektor MGOK wskazała, że Jednostka stara się działalność podzielić pomiędzy miasto  

i poszczególne wsie gminy Więcbork. Od kilku lat praktykowane jest to w ten sposób, że 

tydzień półkolonii odbywa się w Więcborku, pozostałe dni MGOK wyjeżdża na wieś do 

świetlic wiejskich. 

Burmistrz Więcborka nawiązał do informacji dotyczącej funkcjonowania Więcborskiej 

Orkiestry Dętej mówiąc, iż decyzja o rezygnacji z pracy dotychczasowego Kapelmistrza 

wynikała wyłącznie z jego decyzji związanej ze sprawami osobistymi, nie zaś  

z nieporozumień na linii jego z Burmistrzem, czy Dyrektor MGOK. Dyrektor MGOK cały 

czas pracuje nad pozyskaniem nowego Kapelmistrza i ma nadzieję, że w najbliższym czasie 

taka osoba się pojawi. 

Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję. 

W kolejnym punkcie porządku obrad Skarbnik Gminy Więcbork p. Alina Kruk 

przedstawiła projekty uchwał finansowych Gminy Więcbork. 

a) w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2019. 

Zmiany dotyczyły: 

1. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 75618 §0590 o kwotę 22.334,00 zł  

z tytułu wpływu dochodów z koncesji wydanej przez Ministra Środowiska dla firmy na 

poszukiwanie, rozpoznawanie złóż ropy naftowej i gazu ziemnego oraz wydobywanie ropy 

naftowej i gazu ziemnego na terenie Gminy Więcbork. 

2. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 75618 §0690 o kwotę 1.000,00 zł  

w związku z wpływem opłaty dodatkowej za przyjęcie oświadczeń o wstąpieniu w związek 

małżeński poza urzędem stanu cywilnego. 

3. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 75814 §0960 o kwotę 10.000,00 zł od 

Rady Rodziców przy Szkole Podstawowej w Runowie Kraj. z przeznaczeniem na zakup 

pomocy dydaktycznych  tj. monitora interaktywnego 65” oraz laptopa. 

4. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 85154 §0940 o kwotę 23,00 zł  

w związku ze zwrotem kosztów postępowania sądowego dotyczącego leczenia odwykowego  

z lat ubiegłych. 

5. Zmniejsza się plan finansowy dochodów w rozdziale 90001 §6257 w następujących 

zadaniach inwestycyjnych realizowanych w udziałem środków z budżetu UE: 

 

 w zadaniu pn.: „Uporządkowanie gospodarki wodno - ściekowej na terenie Gminy 

Więcbork (aglomeracja Więcbork)” o kwotę 22.222,00 zł, 

 w zadaniu pn.: „Uporządkowanie gospodarki wodno - ściekowej na terenie Gminy 

Więcbork (aglomeracja Więcbork) – Runowo Krajeńskie” o kwotę 81.144,00 zł. 
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Zmiany wynikają z rozstrzygnięcia przetargów na wyłonienie wykonawców zadania  

i uzyskaniem niższych kwot wykonania zadania, które to stanowią podstawę określenia 

dofinansowania z budżetu UE. 

6. Zwiększa się plan dochodów w następujących rozdziałach i paragrafach: 

 75023§0940 o kwotę 1.100,00 zł (wpływy ze zwrotu kosztów postępowań sądowych  

z 2018 r.), 

 75023§0970 o kwotę 800,00 zł (wpływy z różnych dochodów – wpływ z tytułu 

rozliczeń w z dostawcę terminali płatniczych do urzędu), 

 75085§0970 o kwotę 3.000,00 zł (wpływy z różnych dochodów – wpływ kwot 

ściągniętych egzekucyjnie od byłego pracownika), 

 75616§0500 o kwotę 34.500,00 zł (wpływy z podatku od czynności 

cywilnoprawnych), 

 75621§0020 o kwotę 26.000,00 zł (wpływy z podatku dochodowego od osób 

prawnych), 

 75814§0920 o kwotę 7.000,00 zł (wpływy z odsetek bankowych), 

 80101§0610 o kwotę 100,00 zł (wpływy z opłat za wydanie duplikatów dokumentów), 

 80101§0750 o kwotę 1.170,00 zł (wpływy z najmu pomieszczeń w placówkach 

oświatowych), 

 80103§0660 o kwotę 345,00 zł (wpływy z opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego), 

 80103§0670 o kwotę 50,00 zł (wpływy z opłat za korzystanie z wyżywienia  

w placówkach wychowania przedszkolnego). Zmiana ta wynika z potrzeby korekty 

planu gdzie błędnie ujęta została ta kwota w rozdziale 80101 §0670, stąd zmniejszenie 

planu w tej pozycji budżetu. 

 80104§0970 o kwotę 2.200,00 zł (wpływy z różnych dochodów – wpływ kwoty 

ściągniętych egzekucyjnie od sprawcy szkody w przedszkolu), 

 85202§0970 o kwotę 900,00 zł (dochody JST z tytułu wpływu odpłatności za pobyt  

w domu pomocy społecznej w Kamieniu Kraj.), 

 85203§0970 o kwotę 25,00 zł (wpływy z rożnych dochodów – wynagrodzenie 

płatnika), 

 85502§2360 o kwotę 5.000,00 zł (dochody JST związane z realizacją zadań z zakresu 

administracji rządowej), 

 90026§0910 o kwotę 1.200,00 zł (wpływy z odsetek od zaległości z tytułu opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi), Powodem zmian jest wykonanie w/w 

dochodów na poziomie umożliwiającym zwiększenie o wskazane kwoty 

dotychczasowego planu finansowego. 

7. Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 60013 § 4300 o kwotę 31.365,00 zł  

z 

przeznaczeniem na wykonanie dokumentacji budowy chodników przy drogach wojewódzkich 

w miejscowości Sypniewo i Runowo Kraj. Na realizację tego zadania przeznacza się również 

kwotę 4.000,00 zł w ramach funduszu sołeckiego Sołectwa Sypniewo (zmniejszenie planu 

wydatków w rozdziale 60016§6050). 

8. Dokonuje się zwiększenia planu finansowego wydatków w rozdziale 60016 w §4210  

o kwotę 22.644,00 zł z przeznaczeniem na sfinansowanie zakupu materiałów do bieżących 

remontów dróg gminnych. 

9. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków pomiędzy rozdziałem 70005 §4260  

i 71095 §4260 a rozdziałem 71095 §4300 na łączną kwotę 3.000,00 zł z przeznaczeniem na 

zakup usług wywozu odpadów z terenu targowiska. 
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10.Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 71004 §4300 o kwotę 9.000,00 zł  

z przeznaczeniem na przygotowanie przez urbanistę projektów decyzji o warunkach 

zabudowy. 

11.Zwiększa się plan wydatków w rozdziale 75095 §4580 o kwotę 80.000,00 zł w związku  

z toczącym się postępowaniem podatkowym o określenie nadpłaty w podatku od 

nieruchomości i w przypadku jego zakończenia koniecznością naliczenia i zwrotu odsetek od 

nadpłaty. 

12.Wprowadza się nowe zadanie inwestycyjne polegające na udzieleniu dotacji dla 

Ochotniczej Straży Pożarnej w Więcborku na zakup samochodu pożarniczego w kwocie 

200.000,00 zł. 

13.Zmniejsza się plan finansowy wydatków w rozdz. 75702 w §8110 o kwotę 85.477,00 zł  

z uwagi na utrzymujący się trend niższych stóp procentowych i niższe koszty obsługi 

zadłużenia. 

14.Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 80103 §2310 i 80104 §2310 na łączną 

kwotę 7.800,0 zł z przeznaczeniem na dofinansowanie pobytu dzieci z naszej gminy  

w placówkach wychowania przedszkolnego w innych gminach. 

15.W rozdziale 75085, dziale 801, oprócz zmian opisanych w pkt 3 i 14 uzasadnienia 

dokonano zmian w planach finansowych placówek oświatowych w związku z bieżącym ich 

funkcjonowaniem. 

16. Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 85154 o łączną kwotę 4.550,00 zł  

w §4210 i §4300. Zmiany są wynikiem rozliczenia niewykorzystanych w 2018 r. środków 

uzyskanych z wydanych zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych. Środki przeznacza się 

na realizację gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych. 

17.W rozdz.85215 w §3110 zmniejsza się plan finansowy o kwotę 200.000,00 zł. Są to 

wydatki związane z wypłatą dodatków mieszkaniowych. Weryfikacja dokumentacji 

stanowiąca o zaangażowaniu środków na najbliższe pół roku daje informację, że liczba osób 

uprawnionych jest mniejsza zatem i wartość wypłaconych świadczeń będzie niższa. 

18.W rozdz. 85415 w §3260 zmniejsza się plan finansowy wydatków o kwotę 50.000,00 zł  

w związku ze zmniejszeniem procentowego udziału Gminy w realizacji zadania polegającego 

na sfinansowaniu 

pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów. 

19.Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków inwestycyjnym w rozdziale 90001  

w następujących zadaniach realizowanych w udziałem środków z budżetu UE: 

 w zadaniu pn.: „Uporządkowanie gospodarki wodno - ściekowej na terenie Gminy 

Więcbork (aglomeracja Więcbork)” - łączna kwota zmniejszenia planu wynosi 

22.222,00 zł, 

 w zadaniu pn.: „Uporządkowanie gospodarki wodno - ściekowej na terenie Gminy 

Więcbork (aglomeracja Więcbork) – Runowo Krajeńskie” - łączna kwota 

zmniejszenia wynosi 81.144,00 zł. 

Zmiany wynikają z rozstrzygnięcia przetargów na wyłonienie wykonawców zadania  

i uzyskaniem 

niższych kwot wykonania zadania, które to stanowią podstawę określenia dofinansowania  

z budżetu UE. 

20.W rozdziale 90015 w §4270 zwiększa się plan finansowy wydatków o kwotę 86.000,00 zł 

celem zakupu w II półroczu br. usług konserwacji oświetlenia ulicznego. 

21.W rozdziale 92695 w §6050 wprowadza się nowe zadanie inwestycyjne pn.: „Budowa 

infrastruktury rekreacyjno-turystycznej na terenie Gminy Więcbork” o wartości 1.000,00 zł 

celem sporządzenia kosztorysów. Realizacja zadania zaplanowana jest na 2020r. 

 

Uwag nie wniesiono. 
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Obecnych 15 radnych 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

 

 

b) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 

Zmiany w WPF dotyczą głownie danych za 2019r. i wynikają z dotychczasowych zmian  

w budżecie Gminy Więcbork. Ponadto, ujęto w planie przychodów nadwyżkę budżetową  

z 2018r. w łącznej kwocie 2.120.740,21 zł, jako źródło finansowania w części deficytu 

budżetowego br. (1.414.236,41zł) i rozchodów w 2020r. (706.503,80 zł).Przyjęta nadwyżka 

umożliwia rezygnację z planowanego zaciągnięcia kredytu na sfinansowanie deficytu  

w kwocie 1.189.002,41zł oraz zmniejszeniu ulega kwota pożyczki WFOŚiGW w Toruniu, 

która możliwa jest do zaciągnięcia na dofinansowanie budowy kanalizacji sanitarnych  

w Więcborku i w Runowie Krajeńskim. Powyższe zmiany w finansowaniu 2019r. 

spowodowały konieczność określenia nowych wartości przychodów, rozchodów oraz kwoty 

długu, tak aby spełnić przyjętą zasadę określoną w § 5 ww. uchwały. Ponadto w załączniku 

przedsięwzięć dokonano następujących zmian: 

 wprowadza się nowe przedsięwzięcie do realizacji pn.: „Doposażenie wypożyczalni 

sprzętu wodnego przy plaży w Więcborku”. Realizacja zadania nastąpi w 2020r. Limit 

wydatków na ten rok określony został kwotą 24.800,00 zł. Przedsięwzięcie realizowane 

ma być z dofinansowaniem z budżetu UE. 

 W zadaniu pn.: „Budowa infrastruktury rekreacyjno-turystycznej na terenie Gminy 

Więcbork” wprowadza się limit wydatków w kwocie 1.000,00 zł na 2019r. w związku  

z koniecznością wykonania kosztorysów do zadania. 

Wprowadzenie powyższych zadań do realizacji wymusiło potrzebę korekty danych w latach 

2019-2020 w zakresie dochodów i wydatków majątkowych na programy i projekty lub 

zadania finansowane z udziałem środków, o których mowa w art.5 ust. 1 pkt. 2 i 3 ustawy o 

finansach publicznych. 

Uwag nie wniesiono. 

Obecnych 15 radnych 

Za pozytywnym zaopiniowaniem projektu głosowało 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymał się od głosu - 1 radny 

 

c) w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska  

i Gospodarki Wodnej w Toruniu na wykonanie zadania pn.: „Uporządkowanie gospodarki 

wodno-ściekowej na terenie gminy Więcbork (aglomeracja Więcbork) – Runowo 

Krajeńskie”  

Rada Miejska w Więcborku w Więcborku Uchwałą Nr III/22/18 z dnia 19 grudnia 2018r.  

w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Więcbork na rok 2019 ustaliła w § 3 ust. 1 pkt. 1,  

ze źródłem pokrycia deficytu będzie pożyczka z WFOŚiGW w Toruniu. Środki pozyskane  

z tego źródła zostaną przekazane na zdanie inwestycyjne określone w załączniku nr 3 ww. 
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uchwały. Realizując zapisy tej uchwały Burmistrz Więcborka postanowił zaciągnąć pożyczkę 

z WFOŚiGW w Toruniu na wykonanie zadnia pn.: „Uporządkowanie gospodarki wodno-

ściekowej na terenie Gminy Więcbork (aglomeracja Więcbork) – Runowo Krajeńskie. 

Okres karencji w sprawie zobowiązania ustalono na okres trzech lat. Okres spłaty 

zobowiązania – osiem lat wliczając okres karencji. Zabezpieczenie zwrotu pożyczki stanowi 

weksel In blanco. Źródłem pokrycia zobowiązań będą dochody Gminy Więcbork z podatków. 

 

d) w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i 

Gospodarki Wodnej w Toruniu na wykonanie zadania pn.: „Uporządkowanie gospodarki 

wodno-ściekowej na terenie gminy Więcbork (aglomeracja Więcbork)”. 

Rada Miejska w Więcborku w Więcborku Uchwałą Nr III/22/18 z dnia 19 grudnia 2018r.  

w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Więcbork na rok 2019 ustaliła w § 3 ust. 1 pkt. 1,  

ze źródłem pokrycia deficytu będzie pożyczka z WFOŚiGW w Toruniu. Środki pozyskane  

z tego źródła zostaną przekazane na zdanie inwestycyjne określone w załączniku nr 3 ww. 

uchwały. Realizując zapisy tej uchwały Burmistrz Więcborka postanowił zaciągnąć pożyczkę 

z WFOŚiGW w Toruniu na wykonanie zadnia pn.: „Uporządkowanie gospodarki wodno-

ściekowej na terenie Gminy Więcbork (aglomeracja Więcbork). 

Okres karencji w sprawie zobowiązania ustalono na okres trzech lat. Okres spłaty 

zobowiązania – sześć lat wliczając okres karencji. Zabezpieczenie zwrotu pożyczki stanowi 

weksel In blanco. Źródłem pokrycia zobowiązań będą dochody Gminy Więcbork z podatków. 

Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. 

 

Radna Beata Lida zapytała, czy w przypadku tych pożyczek podobnie, jak innych z ww. 

Funduszu jest szansa na umorzenie spłaty, a jeżeli tak to w jakim procencie. 

 

Skarbnik Gminy Więcbork odpowiedziała, że rzeczywiście w przypadku pożyczek  

z Funduszu istnieje szansa na umorzenie. Aktualnie nie są one tak korzystne jak kiedyś, bo 

jest ograniczenie, co do minimalnego oprocentowania tj. minimum 3% w skali roku. 

Natomiast możliwość ubiegania się o umorzenie aktualnie może nastąpić po spłacie 80% 

należności. 

 

Radny Stanisław Wegner zapytał, jakie są całkowite koszty pożyczki. 

 

Oprocentowanie wynosi 0,7% stopy dyskonta, nie mniej niż trzy stopy procentowe. Prowizji 

Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej nie pobiera – 

odpowiedziała Skarbnik Gminy Więcbork. 

 

 Burmistrz Więcborka przypomniał, że kiedy przyjmowany był projekt budżetu na rok 

2019, wspólnie ze Skarbnik Gminy informował, że założenie jest takie, żeby wkład własny na 

budowę kanalizacji w Runowie Krajeńskim i Więcborku stanowiła pożyczka z WFOSiGW  

w Toruniu ze względu na możliwość umorzenia części z tej pożyczki, co jest dla Gminy 

dodatkowym źródłem finansowania tej inwestycji. 

 

Radny Władysław Rembelski chciał wiedzieć, czy w tegorocznym regulaminie WFOŚiGW 

jest możliwość umarzania pożyczki, jeżeli inwestycja realizowana jest z udziałem środków 

unijnych. 
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Tak – potwierdziła Skarbnik Gminy Więcbork  

 

Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję i przystąpiono do zaopiniowania projektów 

uchwał  

 

Ad. „c”  

 

Obecnych 15 radnych 

 

Za pozytywnym zaopiniowaniem projektu głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymał się od głosu - 1 radny 

 

Ad. ”d”  

 

Obecnych 15 radnych 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

Następnie projekt uchwały w sprawie ustalenia opłaty za 1 godzinę usług opiekuńczych  

i specjalistycznych usług opiekuńczych z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych 

dla osób z zaburzeniami psychicznymi przedstawił Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Więcborku p. Tomasz Siekierka. 

 

Zgodnie z §5 ust. 2 Załącznika do uchwały Nr VII/39/2015 Rady Miejskiej w Więcborku  

z dnia 29 kwietnia 2015r. w sprawie przyjęcia Szczegółowych warunków przyznania  

i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz 

szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat jak również tryb 

ich pobierania, do właściwości Rady Gminy należy ustalenie w drodze uchwały pełnej opłaty 

za 1 godzinę usług. 

Do wyliczenia wysokości opłaty przyjęto następujące dane: 

 

 kwota wydatków na świadczenie usług opiekuńczych za 2018 r. - 796.715,50 zł 

 czas pracy wszystkich opiekunek w 2018 r. (zgodnie z wymiarem czasu pracy) – 

31.662godzin 

 

796.715,50 zł / 31.662 godzin = 25,16 zł/godzinę 

 

Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. 

Radny Wegner pytał, czy pracownicy mają jakieś specjalistyczne przygotowanie i dla kogo 

ta kwota 25,00 zł. 

Dyrektor MGOPS w Więcborku podał, że kwota 25,16 zł, to kwota odpłatności za jedną 

godzinę świadczonych przez MGOPS usług opiekuńczych, w przypadku jeśli ktoś 

zobowiązany jest do wpłaty pełnej odpłatności w stu procentach. Ta odpłatność ustalana jest  

i uzależniona jest od dochodu osoby objętej usługami opiekuńczymi. Wynika to z tabeli opłat. 

Średni zwrot z tego tytułu wynosi od ośmiu do dziewięciu procent rocznie. Znaczna część 
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osób objętych tego typu usługami jest zwolniona z opłat, bądź tez ponosi ja zgodnie z tabelą 

w określonym procencie. 

Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję i przystąpiono do zaopiniowania projektu 

uchwały. 

Obecnych 15 radnych 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

W kolejnej części posiedzenia Kierownik Referatu Inwestycji /…/ p. Michał Bąk oraz 

Inspektor ds. Gospodarki Nieruchomościami UM w Więcborku p. Barbara Szmidt 

przedstawili projekty uchwał dotyczące gospodarowania mieniem Gminy Więcbork. 

a) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej w Więcborku. 

 

Sprzedaż działki oznaczonej numerem geodezyjnym 234 obręb Więcbork 1 nastąpi  

w drodze przetargu ustnego nieograniczonego. Zgodnie z obowiązującym miejscowym 

planem zagospodarowania przestrzennego terenu położonego między ulicami Gdańską i I 

Armii Wojska Polskiego oraz północną granicą miasta Więcbork zatwierdzonym uchwałą  

nr IX/74/2007 Rady Miejskiej w Więcborku z dnia 28.06.2007r. powyższa działka położona 

jest w obszarze oznaczonym symbolem 22 MN,U – teren zabudowy mieszkaniowej 

jednorodzinnej i usług nieuciążliwych. Wpływ ze sprzedaży przyczyni się do realizacji 

dochodów budżetu gminy z tytułu sprzedaży majątku komunalnego. Zlecona wycena określiła 

wartość brutto działki na kwotę 28.905,00zł, cena wywoławcza 33,69 zł/m². Powierzchnia 

wynosi 858m². 

 

Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. 

 

Radny Jan Antczak dociekał, czy prawda jest, że koszt metra kwadratowego działki  

w Runowie Krajeńskim wynosi 40,00 zł, natomiast w Więcborku 30,00 zł. 

 

Inspektor Barbara Szmidt wyjaśniła, że należy przede wszystkim mieć na uwadze to, że 

każda działka jest inna obojętnie, gdzie jest położona. Sporządzony operat szacunkowy 

określa specyfikę działki tj. wady i zalety, które mają wpływ na wycenę. Wycena daje 

wartość, która jest ceną wywoławczą, a przetarg nieograniczony, z którym mamy do 

czynienia w przypadku przedstawionej działki, pokaże jaka będzie wartość ostateczna 

nieruchomości. 

 

Burmistrz Więcborka podkreślił, że każdorazowo, kiedy podejmowana jest uchwała  

o sprzedaży nieruchomości gruntowych niezabudowanych należących do gminy Więcbork, 

dana nieruchomość jest wyceniania. Nie ma ogólnego cennika na nieruchomości  

w Więcborku, Runowie Kr., Zakrzewek itd. W przypadku działek w Runowie, które będą 

również przedmiotem opiniowania i sprzedaży w drodze przetargu nieograniczonego, należy 

wziąć pod uwagę, jak działka jest położona. 

 

Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję i przystąpiono do zaopiniowania projektu 

uchwały. 

 

Obecnych 15 radnych 
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Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

b) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonych w Runowe 

Krajeńskim. 

Sprzedaż działek oznaczonych numerami geodezyjnymi 150/1 i 150/2 obręb Runowo 

Krajeńskie nastąpi w drodze przetargu ustnego nieograniczonego. Wpływ ze sprzedaży 

przyczyni się do realizacji dochodów budżetu gminy z tytułu sprzedaży majątku 

komunalnego. 28 lutego 2019r. została podjęta przez Radę Miejską w Więcborku uchwała  

Nr VI/29/19 umożliwiająca sprzedaż przedmiotowych nieruchomości. Jednakże po dokonaniu 

pomiarów geodezyjnych i wznowieniu kamieni granicznych zaistniała konieczność zmiany 

powierzchni działek i tym samym konieczność podjęcia uchwały uwzględniającej prawidłowe 

powierzchnie nieruchomości przeznaczonych do sprzedaży. Zbycie tych nieruchomości było 

już przedmiotem obrad Komisji, jak również podjęta została w tym zakresie stosowna 

uchwała. Wielkości działek przeniesiono do ww. uchwały z ewidencji gruntów, która 

wskazywała, że ich wielkość wynosi 700m² każda. Jednakże po dokonaniu głębszej analizy 

okazało się, że konieczne jest dokonanie ponownych pomiarów. Po wykonaniu przez geodetę 

pomiarów i wznowieniu kamieni granicznych, okazało się, ze jest różnica w powierzchni  

i zgodnie z tym działka 150/1 ma pow. 784m², a działka 150/2 ma pow. 667m²., wiec jest 

nieco mniejsza. W między czasie przygotowane zostały również wyceny tych nieruchomości. 

Działka mniejsza – 28.130,00 zł brutto, Działka większa – 33.062,40 zł brutto. Średnia za m² 

przy cenie wywoławczej wynosi 42,17 zł. Zainteresowani stwierdzili, że jest to wysoka cena, 

ale trzeba poczekać na wyniki przetargu. Jeżeli działki nie zostaną sprzedane w pierwszym 

przetargu, to wówczas trzeba będzie się zastanowić nad innymi rozwiązaniami, jak chociażby 

to wynikające z ustawy o gospodarce nieruchomościami, dające możliwość obniżenia ceny  

w kolejnych przetargach. 

 

Uwag nie wniesiono 

Obecnych 15 radnych 

Opinia Komisji jednomyślnie pozytywna 

 

c) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej w Więcborku. 

 

Nieruchomości gruntowa oznaczona numerem geodezyjnym 143/3 obręb Więcbork 2 

stanowiąca własność Gminy Więcbork zostanie sprzedana w drodze bezprzetargowej  

w oparciu o art. 37 ust. 2 pkt. 6 ustawy o gospodarce nieruchomościami, z uwagi na 

poprawienie warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej oznaczonej numerem 

geodezyjnym 142/1 obręb Więcbork 2. Sprzedaż w tym trybie jest uzasadniona z uwagi na 

niewielką powierzchnię działki przeznaczonej do sprzedaży oraz jej położenie pomiędzy 

działkami należącymi do osoby zainteresowanej nabyciem. Wpływ ze sprzedaży przyczyni 

się do realizacji dochodów budżetu gminy z tytułu sprzedaży majątku komunalnego. Wiata, 

którą widać na przedstawionej mapie została przez niewiedzę właściciela, częściowo 

zlokalizowana na działce gminnej przyległej bezpośrednio do jego nieruchomości, dlatego też 

przygotowano projekt uchwały umożliwiający regulację tych nieprawidłowości. Działka 

sprzedawana jest na rzecz właściciela działki sąsiedniej, gdyż nieruchomość stanowi 

praktycznie skarpa i rów, zatem przetarg byłby w tym momencie niezasadny. 
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Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. 

 

Przewodnicząca RM zapytała, czy wspomniana wiata została postawiona zgodnie z prawem. 

 

Inspektor UM p. Barbara Szmidt odpowiedziała, że sprawdziła to i są to działki 

budowlane, wiec wiatę bez zgłoszenia można stawiać do wielkości 50m. Kwestia, że ktoś 

narusza ta budowlą czyjąś własność w tym przypadku Gminy Więcbork i stawia budowle na 

jej działce, to jest już naruszenie. 

 

Radny Antczak chciał wiedzieć na jaką kwotę została wyceniona ta działka, a konkretnie 

jaka będzie wartość metra kwadratowego tej nieruchomości.  

 

 

Inspektor UM p. Barbara Szmidt wskazała, że na ten moment jeszcze nie dysponuje 

wyceną, ale nawet jeżeli byłoby to 40,00 zł , czy 50,00 zł za metr kwadratowy, to jest to mała 

powierzchnia i kwota będzie oscylowała w granicach 4.000,00 zł – 5.000,00 zł plus wartość 

VAT. 

 

Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję. 

 

 

Obecnych 15 radnych 

Opinia Komisji jednomyślnie pozytywna 

 

 

d) zmieniającej uchwałę Nr XXXI/248/97 Rady Miejskiej w Więcborku z dnia 28 kwietnia 

1997r. w sprawie sprzedaży lokali mieszkalnych stanowiących własność Gminy Więcbork 

 

Na podstawie uchwały Nr XXXI/248/97 Rady Miejskiej w Więcborku z dnia 28 kwietnia 

1997r. w sprawie sprzedaży lokali mieszkalnych stanowiących własność Gminy Więcbork do 

sprzedaży przeznaczono siedem lokali mieszkalnych. Z uwagi na błędne podanie numeru 

geodezyjnego działki poprzez podanie nr 26/2 zamiast prawidłowego nr 26/7, na której 

zlokalizowany jest lokal nr 7 położony w Więcborku - lokal oznaczony numerem 

porządkowym 7 został sprzedany z udziałem gruntu w działce sąsiedniej. W związku  

z powyższym, zachodzi konieczność uregulowania stanu prawnego nieruchomości. Zatem 

podjęcie przedmiotowej uchwały jest niezbędne w celu sprostowania stosownej dokumentacji 

dotyczącej sprzedaży przedmiotowej nieruchomości oraz umożliwienia sprzedaży kolejnych 

lokali stanowiących własność Gminy Więcbork zarówno w budynku przy ul. Gdańskiej 1 jak 

i w budynku przy ul. Aleja 600-lecia 2. 

Zmianie ulega § 1 tiret 5 w/w Uchwały, który otrzymuje następujące brzmienie: „lokal 

mieszkalny położony w Więcborku przy ul. Gdańskiej 1 oznaczony numerem porządkowym 

7 wraz ze sprzedażą ułamkowej części działki nr 26/7 o powierzchni 0.0636 ha obręb 

Więcbork 2 oraz pomieszczenia przynależnego piwnicy (obecnie lokal niemieszkalny nr 7A) 

wraz ze sprzedażą ułamkowej części działki nr 26/2 o powierzchni 0.0760 ha obręb Więcbork 

2”. 

 

Pytań nie zgłoszono. 
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Obecnych 15 radnych 

Opinia Komisji jednomyślnie pozytywna 

 

e) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla terenu działki nr 175 położonej przy ul. Sportowej  

w Więcborku, gmina Więcbork. 

  

Uchwałą Rady Miejskiej w Więcborku w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu działki nr 175 położonej przy  

ul. Sportowej w Więcborku, Gmina Więcbork, rozpocznie tryb formalnoprawny sporządzenia 

planu, stosownie do zapisów powołanej wcześniej ustawy. Podjęcie uchwały o przystąpieniu 

do sporządzenia planu miejscowego, zgodnie z art. 14 ust. 5 ustawy z dnia 27 marca 2003r.  

o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym, zostało poprzedzone szeregiem analiz m. 

in. o charakterze funkcjonalnym, przestrzennym i terenowo-prawnym, które potwierdzają 

zasadność przystąpienia do sporządzenia w/w planu. Ponadto stwierdza się, że wykonano 

analizę dotyczącą stopnia zgodności przewidywanych rozwiązań planu miejscowego  

z ustaleniami Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy  

i miasta Więcbork. W związku z powyższym wywołanie niniejszej uchwały jest uzasadnione. 

Przedmiotowy teren Burmistrz Więcborka chciałby w części przeznaczyć pod rekreację 

publiczną i tereny zielone. Właścicielem działki jest Gmina Więcbork, natomiast 

użytkownikiem wieczystym osoba fizyczna. Powierzchnia działki, to około 2000m². 

Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. 

Radny Wegner mówił, że miał niemiłą dyskusję z właścicielką przyległego do terenu 

ośrodka wczasowego, której psy załatwiały potrzeby fizjologiczne do jeziora. Pani 

stwierdziła, że jest to jej plaża, a jest to nieprawda, bo teren o którym mowa jest linią 

brzegową. Będąc przy głosie prosił o ustawienie stosownych w tym względzie tablic. 

Radny Andrzej Wenda zapytał jak duży jest to teren. 

 

2.103m² - podał p. Michał Bąk. 

 

Burmistrz Więcborka przedstawił, że problem ciągnie się od wielu lat. Właścicielem jest 

Gmina Więcbork, ale użytkownikiem wieczystym osoba prywatna. Gmina chciałaby 

uregulować ten temat i docelowo odkupić prawo wieczystego użytkowania, tak by była ona 

zarówno właścicielem, jak i użytkownikiem wieczystym. Niemniej jednak wymaga to 

przeprowadzenia rozmów, negocjacji z aktualnym użytkownikiem wieczystym tego gruntu 

i ma nadzieję, że uda się w tej materii osiągnąć kompromis i uzyskać cenę, która będzie 

satysfakcjonująca dla obu stron tj. osoby fizycznej i Gminy Więcbork. Zdaje sobie sprawę jak 

ważny jest to teren dla mieszkańców ale też dla osób wypoczywających na terenie Więcborka 

i korzystających z ośrodków wczasowych, gdyż plaża jest wykorzystywana głównie przez 

turystów, ale też mieszkańców Więcborka i okolic. Wpierw jednak Gmina chce dookreślić 

przeznaczenie przedmiotowego gruntu, stąd propozycja wywołanego projektu uchwały.  

 

Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję i przystąpiono do zaopiniowania projektu 

uchwały. 

 

 

Obecnych 15 radnych 



13 
 

Opinia Komisji jednomyślnie pozytywna 

 

 

Projekt uchwały w sprawie poboru w drodze inkasa podatku rolnego, leśnego oraz podatków  

i opłat lokalnych omówił Zastępca Burmistrza Więcborka p. Jacek Masztakowski. 

Ustala się wynagrodzenie kwartalne za inkaso w wysokości: 

a) wynagrodzenia stałego w sołectwach: 

 do 500 mieszkańców w wysokości 60 % kwoty bazowej określonej w ustawie budżetowej 

dla osób zajmujących kierownicze stanowiska państwowe na podstawie przepisów ustawy 

z dnia 23 grudnia 1999r. o kształtowaniu wynagrodzeń w państwowej sferze budżetowej 

oraz zmianie niektórych ustaw,  

 powyżej 500 mieszkańców do 1000 mieszkańców w wysokości 65 % kwoty bazowej 

określonej w ustawie budżetowej dla osób zajmujących kierownicze stanowiska 

państwowe na podstawie przepisów ustawy z dnia 23 grudnia 1999r. o kształtowaniu 

wynagrodzeń w państwowej sferze budżetowej oraz zmianie niektórych ustaw, 

 powyżej 1000 mieszkańców w wysokości 70 % kwoty bazowej określonej w ustawie 

budżetowej dla osób zajmujących kierownicze stanowiska państwowe na podstawie 

przepisów ustawy z dnia 23 grudnia 1999r. o kształtowaniu wynagrodzeń  

w państwowej sferze budżetowej oraz zmianie niektórych ustaw.  

b) wynagrodzenia zmiennego zależnego od wysokości i ilości wpłat kwartalnych, 

obliczanego według następującego wzoru: 0,25 zł. x L + 0,02 x K, gdzie: L – liczba 

podatników, od których została pobrana rata kwartalna podatku, K- całkowita kwota raty 

podatku, która została pobrana. 

 

Projekt jest odpowiedzią na postulaty sołtysów, ale też i części radnych Rady Miejskiej  

w Więcborku. Zgodnie z zobowiązaniem Burmistrza Więcborka, propozycja w tym 

względzie miała zostać przygotowana do końca drugiego kwartału, stad też przygotowany 

projekt uchwały. Rozważano kilka wariantów rozwiązań m.in. czy dokonać zmiany uchwały 

obecnie obowiązującej, czy też przyjąć wersje zastosowane w innych gminach tj. 

wprowadzając wynagrodzenie dla przewodniczących organów wykonawczych jednostek 

pomocniczych tj. sołtysów. Po analizie uznano, że najbardziej sprawiedliwym rozwiązaniem, 

będzie zmiana dotychczasowej uchwały poprzez zwiększenie procentowego udziału sołtysów 

w kwocie stawki bazowej. Część radnych powoływała się na rozwiązania zastosowane  

w gminie Łobżenica, aczkolwiek pominęli jeden ważny punkt w obowiązującej tam uchwale, 

a mianowicie taki, że sołtysi zobowiązani są do uczestnictwa w posiedzeniach Rady Miejskiej 

oraz spotkaniach organizowanych przez burmistrza, a w przypadku nieobecności 

wynagrodzenie ich jest pomniejszane o 20%. Należy mieć na uwadze, że cześć sołtysów jest 

osobami czynnymi zawodowo  i nie mają możliwości każdorazowo zwalniać się i pojawiać na 

sesjach RM i z tego tytułu byliby przyjęciem takiej opcji pokrzywdzeni. Ostatecznie więc 

skupiono się na zmianie dotychczasowej uchwały i propozycjach takich jak przedstawione 

powyżej, które jednocześnie są realne do sfinansowania przez budżet Gminy Więcbork. 

 

Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  

 

Radny i jednocześnie sołtys sołectwa Zakrzewska Osada p. Jacek Kabattek podziękował 

Burmistrzom za przychylenie się do wniosku. Mówił też, że teoretycznie pieniądze  

z podatków by były, ale dziś jest więcej niż kiedyś opcji zapłaty.  
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Radny Jan Antczak stwierdził, ze jako sołtys od dwóch lat praktycznie nie zbiera nic. 

Ludzie płacą bezpośrednio w kasie Urzędu np. przy okazji opłat za odpady komunalne lub 

przelewem z konta. 

 

Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję zarządzając głosowanie nad opinią w sprawie. 

 

Obecnych 15 radnych 

Opinia Komisji jednomyślnie pozytywna 

 

Zastępca Burmistrza Więcborka p. Jacek Masztakowski przedstawił również do 

zaopiniowania Komisji projekt uchwały w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego w Bydgoszczy skargi Prokuratora Rejonowego w Tucholi na uchwałę 

Rady Miejskiej w Więcborku nr VII/36/2019 z dnia 27 marca 2019r 

Rada Miejska w Więcborku podjęła uchwałę Nr VII/36/2019 w dniu 27 marca 2019r.  

w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Więcbork na rok 2019r. W dniu 14 czerwca 2019r. 

do Rady Miejskiej w Więcborku wpłynęła skarga Prokuratora Rejonowego w Tucholi z dnia 

11 czerwca 2019r. do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Bydgoszczy na uchwałę  

Nr VII/36/2019 Rady Miejskiej w Więcborku z dnia 27 marca 2019r. w sprawie przyjęcia 

programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 

terenie Gminy Więcbork na rok 2019r.Zgodnie z art. 54 § 2 ustawy z dnia 30 sierpnia 2002r. 

Prawo o postępowaniu przed sądami administracyjnymi organ którego działanie jest 

przedmiotem skargi, (w przedmiotowej sprawie organem tym jest Rada Miejska  

w Więcborku) przekazuje skargę sądowi wraz z aktami sprawy i odpowiedzią na skargę  

w terminie 30 dni od dnia jej wniesienia. 

 Zaskarżony § 12 według prokuratora nie wskazuje w sposób jednoznaczny podziału 

kwoty ogólnej na poszczególne zadania, 

 Zaskarżony § 9 odnosi się do nie wskazania przez Radę Miejską w uchwale z imienia  

i nazwiska lekarza weterynarii, z którym Burmistrz Więcborka podpisze stosowną 

umowę. 

Zgodnie z opinią Kancelarii Prawnej obsługującej Urząd Miejski w Więcborku, stosowne jest 

podjecie przedmiotowej uchwały, udzielenie odpowiedzi i ewentualnie udzielenie 

pełnomocnictwa procesowego radcy prawnemu obsługującemu Gminę Więcbork. Na 

najbliższej sesji w miesiącu sierpniu Burmistrz przedstawi swoje stanowisko i stanowisko 

Kancelarii, co do dalszego postępowania w sprawie. 

 

Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. 

Radny Władysław Rembelski stwierdził, że nie wyobraża sobie aby można było zrealizować 

postulaty Prokuratora. Według niego są to kolejne buble prawne, jak w przypadku ustawy 

lekowej. Nie wyobraża sobie, żeby z góry ustalić kwoty na poszczególne zadnia, gdyż Rada 

Miejska będzie zajmowała się na sesjach tylko „psami i kotami”, i co chwilę Skarbnik będzie 

zmieniała uchwałę budżetową na dany rok. 

 

Przewodnicząca RM wyraziła swoje wątpliwości co do wskazywania w uchwale lekarza 

weterynarii z imienia i nazwiska w kontekście przepisów RODO. Poza tym, jeżeli żaden 

lekarz się nie zgodzi, to czy oznacza to, że takiej uchwały Gmina mieć nie może? 
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Radna Beata Lida uważała, że nie imię i nazwisko stanowi problem ale kwestia podziału 

środków na to za ile zje kot, za ile pies, i ile będzie tych kotków i piesków.  

 

Zastępca Burmistrza Więcborka stwierdził, że zatem może należy pójść drogą sądową. 

Skarga i tak musi zostać przekazana do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego całą 

dokumentację wraz z odpowiedzią na skargę. 

 

Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję. 

 

Obecnych 15 radnych 

Opinia Komisji jednomyślnie pozytywna 

W sprawach różnych w pierwszej kolejności Przewodnicząca Komisji poddała pod 

głosowanie wniosek o możliwość zabrania głosu przez obecnych na posiedzeniu Komisji 

przedstawicieli grona pedagogicznego Szkoły Podstawowej nr 2 w Więcborku w sprawach 

dotyczących organizacji pracy w Placówce. 

 

Obecnych 15 radnych 

 

Wniosek przyjęto jednogłośnie 

 

Radny Jan Antczak zapytał, czy prawdą jest, że kanalizacja w Runowie Krajeńskim   

w przypadku Pałacu będzie poprowadzona pod sam budynek, kiedy każdy inny właściciel 

posesji będzie ją miał doprowadzoną tylko do granicy działki.  

 

Kierownik Referatu UM p. Bąk wyjaśnił, że obiekt Pałacu w Runowie Krajeńskim ma 

zaprojektowane tzw. przyłącze tłoczne. Przewidziana jest tam przepompownia tłoczna pod 

dwie tłocznie z uwagi na charakter prowadzonej działalności. Wybudowane jest przyłącze  

z rury 110 ok. 200m przez teren pałacowo-parkowy. Takie przyłącze wykonywane jest 

każdorazowo, kiedy nie ma możliwości podłączenia  grawitacyjnego. Podobnie wykonane 

zostało  to w przypadku ośrodków wczasowych w Więcborku. 

 

Radny Antczak uważał, że właściciel Pałacu, to osoba prywatna, która prowadzi działalność  

z której czerpie zyski. Nie świadczy ona bezpłatnych usług na rzecz mieszkańców gminy 

Więcbork. Radny pytał ile takie rozwiązanie będzie kosztowało Gminę Więcbork. 

 

Pan Bąk podał, że koszt wykonania przyłącza z tłocznią, wynosi ponad 150.000,00 zł. To 

będzie przepompownia tłoczna przy budynku, do której właściciel będzie musiał się 

podłączyć. Jest to odcinek 10m-15m. takie rozwiązania zastosowane są również na Osiedlu 

Słonecznym, Osiedlu Piastowskim, Osiedlu Łopiennik. 

 

Radna Beata Lida pytała, czy gdyby w tym miejscu nie była prowadzona działalność, 

również zastosowano by ten rodzaj rozwiązania. 

 

Z uwagi na duża ilość ścieków produkowanych z obiektu jest konieczność budowy tłoczni. 

Nie jest to wymysł, a niezbędna w tym przypadku procedura - stwierdził p. Bąk.   

 

Radna Lida sugerowała, by zastanowić się nad zasadnością i koniecznością tego zadania 

„pod kogoś”, bo akurat tam jest duża ilość produkowanych ścieków. 

 



16 
 

Przewodnicząca Komisji dociekała, czy w przypadku kanalizacji przy ośrodku wczasowym 

w Więcborku przyjęto taką samą opcję podłączenia do kanalizacji. 

 

Tak, jest tam również wybudowana tłocznia z uwagi na charakter prowadzonej działalności. 

Jeżeli nie ma możliwości podłączenia grawitacyjnego i dotyczy to również osób fizycznych, 

musi zostać zamontowana tzw. pompka przydomowa. Na Osiedlu Piastowskim funkcjonuje 

dwadzieścia osiem pompek przydomowych . Zakład Gospodarki Komunalnej robi przeglądy 

– sieć należy do ZGK w Więcborku. Odcinek od budynku do pierwszej studni, czyli tłoczni tj. 

tzw. instalacja wewnętrzna i to obsługuje osoba fizyczna - właściciel posesji. Pozostałą 

częścią zajmuje się ZGK w Więcborku – wyjaśnił p. Bąk. 

 

Radny Rembelski przypomniał, że inwestycja o której mowa jest z udziałem środków 

unijnych i w tym momencie nie można już nic zrobić – zmieniać, bo przepadną Gminie 

pieniądze i zapłaci karę za każda zmianę. Poza tym konieczność wykonania odpowiednich 

przyłączy wynika z prawa budowlanego. Obowiązkiem inwestora, bez względu na to komu, 

jest zastosowanie odpowiednich rozwiązań, zgodnie z wytycznymi sporządzającego projekt, 

który niewątpliwie przepisy prawa budowlanego musi znać. 

 

Burmistrz Więcborka stwierdził, że chciałby aby z tej dyskusji wypłynął właściwy przekaz. 

Sugestie, że coś zostało zrobione pod konkretną osobą są co najmniej nieuprawnione, bo  

w ten sam sposób traktowany jest każdy inny odbiorca, który przyłącza się do sieci 

kanalizacyjnej. Takich przepompowni jest wiele wybudowanych ze środków Gminy 

Więcbork i nie jest to żaden ewenement. Dlaczego w przypadku sytuacji w Runowie 

podchodzi się emocjonalnie, skoro takie rozwiązania stosowano już we wcześniejszych 

przedsięwzięciach tego typu w różnych miejscach na terenie gminy Więcbork. Do tematu 

podchodzi się przede wszystkim racjonalnie i merytorycznie, bez sugerowania się nazwiskiem 

właściciela, czy prowadzoną przez niego bądź nie, działalnością na danej posesji objętej 

inwestycją.  

 

W dalszej części tego punktu głos oddano Nauczycielkom ze Szkoły Podstawowej Nr 2  

w Więcborku, które w swoim wystąpieniu skupiły się na narastającej ilości problemów 

wychowawczych i nie dostatecznej ilości etatów wsparcia. Ponadto wskazały, że  

w prawidłowym realizowaniu zadań edukacyjnych przeszkadza okrojona ilość godzin 

pedagoga szkolnego, pracy świetlicy i biblioteki szkolnej. Istotnym z uwagi na wielkość 

Placówki i ilość uczniów, byłoby zatrudnienie w Szkole Psychologa, a nawet Psychiatry  

tj. specjalistów, którzy pomogliby dzieciom z dysfunkcjami w sferze emocjonalnej  

i wychowawczej. Brak też w ofercie szkoły kół zainteresowań, które rozwijałyby 

umiejętności uczniów oraz zajęć korekcyjno-kompensacyjnych pozwalających uzupełnić 

braki w określonej sferze. W kontekście przedstawionych zagadnień dokonano też 

porównania pomiędzy szkołą funkcjonującą w czasach tzw. „komuny”, a działalnością szkoły 

obecnie. Motywem, który skłonił Nauczycielki do udziału w posiedzeniu i zabraniu głosu, 

było uzyskanie odpowiedzi pytanie: dlaczego tak wygląda Szkoła w której uczą?  

 

    

 

Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. 

 

Radny Stanisław Wegner stwierdził, że kiedyś oświatę utrzymywało Ministerstwo Oświaty, 

teraz spoczęło to w dużej mierze na barkach samorządu i jego dochodach. Stąd pewnie 

wynika sytuacja. 
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Nauczycielka stwierdziła, że często słyszą taką właśnie odpowiedź, ale samorząd jest 

również organem odpowiedzialnym za funkcjonowanie oświaty. To Rada Miejska  

i Burmistrz, jako władze Gminy są odpowiedzialni młodych obywateli, którzy żyją w tym 

mieście. Osobiście nie pokusiłaby się o mówienie cyt.: ” że nie ma, bo Ministerstwo nie daje” 

– koniec cytatu. Samorząd dysponuje środkami publicznymi i z tych środków, jej zdaniem 

należałoby przeznaczyć znacznie więcej, na zaspokojenie potrzeb uczniów. Chodzi tu 

głownie o etaty wsparcia i wątpliwości, co do ustalonych standardów, a właściwie podstaw 

ich ustalenia. Szkoła, która reprezentuje jest szkołą miejską, która ma znacznie większe 

potrzeby niż szkoły wiejskie. 

 

Przewodnicząca RM powiedziała, że chciałaby poznać różnice jeżeli chodzi o placówki 

miejskie i wiejskie. Poza tym zapytała obecne na posiedzeniu, czy oceniając samorząd w ten 

sposób, zadają sobie sprawę z faktu, że Gmina Więcbork dopłaca z własnych środków do 

oświaty 5.000.000,00 zł? Rozumie, że to może nie wystarczać, ale subwencja która 

przychodzi z Ministerstwa nie wystarcza i osobiście chciałaby poznać człowieka, który tą 

wartość nalicza. Uznała, że najwłaściwsza osoba, która winna pojawić się na posiedzeniu  

i przedstawić sytuację w Szkole Podstawowej Nr 2 w Więcborku jest Dyrektor Biura Obsługi 

Oświaty Samorządowej w Więcborku p. Danuta Zawidzka. 

 

Radny Andrzej Wenda powiedział, że od 20 lat jest radnym i praktycznie, co roku 

zwiększany był deficyt budżetowy, aby móc dokładać środki do funkcjonowania oświaty 

gminnej. Podkreślił, że zna poprzedni system, w którym nauczyciel pracował ponad 

trzydzieści godzin tygodniowo, dziś osiemnaście godzin tygodniowo. Radni zabiegali o to, by 

żadna placówka oświatowa na terenie gminy Więcbork nie została zamknięta i to się udało. 

Wszystkie szkoły pracują, są doinwestowane, zadbane i w tym zakresie wydaje mu się, że nie 

można nic zarzucić. O nauczycieli dba się tyle na ile jest to możliwe. Dba się również  

o uczniów. Za czasów, o których wspominała Pani Nauczyciel, nauczyciel potrafił na rowerze 

z Więcborka przyjechać żeby poprowadzić dodatkowe zajęcia z wychowania fizycznego  

i „wyłowić” talenty, współczesny nauczyciel tego by nie zrobił. Zmieniła się mentalność 

ludzka i każdy chce mieć za wszystko zapłacone. Krzywdzącym jest stwierdzenie, że 

Samorząd nie dba o dzieci, o szkoły, bo na przestrzeni dwudziestu lat wiele się zmieniło na 

korzyść. 

 

Radny Wojciech Janicki przyznał, że jako nauczyciel wie, o co chodzi jego Koleżankom,  

a mianowicie o to, że nie wszystkie rzeczy są policzalne na pieniądze. Chodzi tu głównie  

o etaty wsparcia. Pracując z dziećmi ma się do czynienia z różnymi problemami 

wychowawczymi. Często dwóch, trzech uczniów broi, a dwudziestu pozostałych siedzi, bo 

tymi „niegrzecznymi nie ma kto się zając. Nie chodzi tu o braki w wyposażeniu placówki,  

a braki kadrowe. Z jednej strony szczycimy się zakupem nowych pozycji książkowych,  

a biblioteka pracuje raptem kilka godzin tygodniowo. 

 

Radna Beata Lida stwierdziła, że od tego należało wyjść. Przekrój historyczny był tu 

zbędny, gdyż wszyscy wiedzą jak było, a jak jest. Trzeba powiedzieć jasno, że dzieci są 

wychowawczo coraz trudniejsze i w tym tkwi problem i zarazem potrzeba działania. Etat 

pedagoga w tak dużej szkole jest bezwzględnie wskazany, co więcej, taka Placówka winna 

mieć na etacie również psychologa. Coraz więcej dzieci potrzebuje wsparcia 

psychologicznego i w tej materii przychyla się do zdania nauczycieli. 

 

Burmistrz Więcborka odnosząc się do wystąpienia Nauczycieli i podnoszonych przez nich 

spraw mówił, że dużo łatwiej by się rozmawiało, gdyby obecność Pań na posiedzeniu Komisji 
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była wcześniej zapowiedziana i można byłoby przygotować odpowiednie materiały źródłowe. 

Nie zaprzecza i nie neguje, że sytuacja jeżeli chodzi o dzieci- ich podejście do nauki, drugiego 

człowieka  jest coraz trudniejsze i coraz trudniej się z nimi pracuje. Natomiast przedstawiony 

przez nauczyciela fatalny obraz sytuacji, jest nie do końca taki, z jakim mógłby się zgodzić. 

Kwestia wzrostu budżetu Gminy Więcbork przedstawiona była bez analizy zakresu zadań 

własnych Gminy, które ma ona do zrealizowania. Tych zadań również przybywa 

nieproporcjonalnie do środków, które są na to przekazywane. Już dziś wspólnie z Skarbnik 

Gminy zastanawia się, czy podwyżki zapowiedziane przez Rząd dla nauczycieli będzie 

można zrealizować tj. czy subwencja oświatowa zostanie zwiększona o kwotę niezbędną do 

wypłacenia nauczycielom zapowiedzianych podwyżek. Z wypowiedzi Premiera pojawiają się 

wątpliwości, czy tak się stanie. Wspomniane etaty wsparcia są ściśle powiązane z finansami, 

a dziś Gmina mierzy się z tym skąd i jak zabezpieczyć środki na wypłacenie nauczycielom 

wynagrodzeń. Od wielu lat, a w tym czasie szczególnie problem wybrzmiewa, wszystkie 

samorządy podnoszą temat, żeby wynagrodzenia dla nauczycieli były wypłacane np. przez 

Ministerstwo, Kuratorium, tak by samorządy nie musiały się o to martwić. Z całą resztą sobie 

poradzą, a dowodem na to jest to, jak placówki oświaty na terenie gminy Więcbork 

wyglądają. To jest zasługa zarówno rodziców, nauczycieli, ale też i samorządu. Nie jest tak, 

że oświata dla Gminy jest nieważna i ta szuka oszczędności jej kosztem. Burmistrz zaznaczył, 

że drażni go taki niesprawiedliwy pogląd, bo tak nie jest i zdecydowanie nie zgadza się  

z takim stawianiem sprawy. Co roku do zadań subwencjonowanych Gmina Więcbork dokłada 

coraz większe pieniądze i nikt nie pyta, czy ma na to pieniądze, czy nie. Jeżeli chodzi  

o zajęcia dodatkowe, a właściwie ich  brak, to we wrześniu rusza duży projekt edukacyjny  

w ramach którego tych zajęć dedykowanych dzieciom będzie bardzo dużo. Projekt opiewa na 

około 1.000.000,00 zł. i są to środki przeznaczone dla dzieci. Więc nie jest tak, że Gmina, 

samorząd zapomniał o tej kwestii, a wręcz odwrotnie, czynił starania aby pozyskać te środki  

i zwiększyć szanse dla tych dzieci. Część z środków tego Projektu dotyczyć będzie zakupu 

wyposażenia, część trafi też do Przedszkola, gdzie powstaną sale do terapii sensorycznej, ale 

również część środków przeznaczona będzie na dodatkowe zajęcia. Burmistrz mówił, że stara 

się zrozumieć argumenty przedstawione przez przedstawicieli Szkoły, ale za bardzo 

krzywdzące uważa  przesłanie płynące z ich wypowiedzi, że i jego i radnych oświata nie 

interesuje. Tak nie jest i na to są konkretne dowody. Chciano by, żeby działo się więcej i to 

się zgadza, bo zarówno samorząd, jak i pracownicy oświaty chcieliby, aby było więcej ale 

trzeba znaleźć złoty środek. W ubiegłym roku tylko do zadań subwencjonowanych z budżetu 

Gminy Więcbork dołożono prawie 1.800.000,00 zł. Gdyby Państwo Polskie wzięło 

odpowiedzialność za wypłatę wynagrodzeń dla nauczycieli z całą reszt a Gmina sobie 

poradzi. Gdyby te 1.800.000,00 zł przeznaczyć na dodatkowe zajęcia, to prawdopodobnie 

szkoły nie byłyby w stanie tych środków na te działania przerobić. W tym roku Gmina 

Więcbork dołoży do oświaty prawie 5.000.000,00 zł, choć sam woli określenia, że 

zainwestuje. Więcej inwestować, chciano by w wielu aspektach, z których jako Gmina – 

Samorząd musi się wywiązać i realizować zadania, które są na nią narzucane. Jeżeli spojrzeć 

na budżet Gminy na przestrzeni lat, to można odnotować, że jego wysokość wzrosła  

o 10.000.000,00 zł. Ogromna kwota, ale nie jest to dochód Gminy, a  środki na realizację 

Rządowego Programu  500+. Niemniej bez analizy przeznaczenia, robi wrażenie. Burmistrz 

kończąc wypowiedź podkreślił, że szanuje zdanie przedstawione przez Nauczycieli, ale nie do 

końca się z nim zgadza. 

 

Głos w temacie zabrała również Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej  

p. Danuta Zawidzka. Dyrektor zauważyła, że mowa tu o etatach wsparcia, wymiarze pracy 

pedagoga, chciano by etatu psychologa, wymiarze pracy świetlicy i biblioteki oraz logopedy  

i socjoterapeuty.  To z kolei sprowadza się do finansów. Przyjęty w gminie Więcbork, kolejny 



19 
 

rok pewien kalkulator, który w zależności od liczby uczniów, pozwala ustalić wymiar etatów 

– specjalności do dyspozycji dyrektora, wymienionych na wstępie wypowiedzi. Uważała, że 

nie można dyskutować o potrzebach szkoły w oderwaniu od finansów. Zdaje sobie sprawę, że 

stronę dydaktyczną – nauczycieli, ten aspekt mniej interesuje. Z kolei ona musi trzymać 

pieczę nad dyscypliną finansów ze strony placówek poprzez zarządzanie tymi zmianami 

organizacyjnymi, które w efekcie sprowadzają się do konkretnych wydatków finansowych. 

Należy pamiętać o tym, że z roku na rok wzrastają ukryte koszty tj. wprowadza się zapis  

o limitach miejsc w klasach, o dzieleniu na grupy, wprowadza się zwiększoną ilość godzin 

ramowego nauczania, godziny dyrektorskie, a są to rzeczy, które sprowadzają się do 

zwiększonych wydatków. Brak jest cały czas informacji o tym, by Rząd Ministerstwo 

Edukacji Narodowej, pochylili się nad standaryzacją. Tak jak Rząd centralnie dyktuje 

warunki na jakich samorząd ma finansować oświatę /wymiary godzin/, nie ma standaryzacji 

za co odpowiada Ministerstwo. Wiele lat temu taka próba dookreślenia odpowiedzialności tj. 

żeby koszty szły za standardami, była podjęta przez Ministerstwo Finansów, ale pomysł 

upadł. Na ten moment funkcjonuje w samorządach skopiowany poniekąd wzorzec standardów 

– mechanizm naliczania dodatkowych środków, na dodatkowe zdania które realizuje szkoła. 

Doskonale zdaje sobie sprawę z zwiększonej potrzeby szkół w zakresie szeroko pojętej 

pomocy psychologiczno-pedagogicznej oraz potrzeby zwiększonej ilości działań 

wychowawczych i profilaktycznych. Życzyła by też sobie za słowami byłej Minister Edukacji 

p. Anny Zalewskiej, żeby w każdej szkole był zatrudniony psycholog, ale na to trzeba mieć 

pieniądze. Fakt którego doświadcza akurat Placówka reprezentowana przez nauczycieli to ten, 

że dostosowuje się ona do mechanizmu naliczania etatów wsparcia, jaki jest w pozostałych 

placówkach oświatowych na trenie gminy Więcbork. Na początku objęcia przez Dyrektor 

stanowiska w tym zakresie była ogromna dysproporcja pomiędzy poszczególnymi 

placówkami. Uznano wówczas, że należy to uregulować w ten sposób, aby wszystkie 

placówki były potraktowane równo. Od kilku lat obowiązuje obiektywny kalkulator 

naliczania etatów wsparcia tj. w oparciu o ilość uczniów.  

 

Nauczyciel SP Nr 2 mając na względzie dobro uczniów, zwróciła się do samorządowców  

o zwiększenie ilości etatów wsparcia  w Szkole. Problemy uczniów dziś nie są tożsame  

z tymi, które pojawiały się kiedyś. Bardzo często są to problemy psychologiczne, a nawet 

psychiczne i z roku na rok jest ich coraz więcej. Ograniczona ilość godzin pedagoga skutkuje 

tym, że nie zawsze jest on dostępny i może służyć pomocą wtedy, kiedy jest potrzebny.  

W placówce jest piękna dobrze wyposażona biblioteka, ale co z tego, kiedy dzieci nie mają 

kiedy z niej skorzystać z uwagi na jej godziny pracy. Praca świetlicy też nie spełnia 

oczekiwań. Kiedyś służyła ona dzieciom i rodzicom, teraz zdaje się że jest odwrotnie.  

 

Radny Wojciech Janicki uważał, że etaty wsparcia nie powinny podlegać wyliczeniom 

żadnego kalkulatora. Podobnie, jak nie powinno się mierzyć wszystkich szkół jedną miarą, bo 

tak się po prostu nie da. Wniosek o przyjrzenie się i przeanalizowanie możliwości 

zwiększenia ilości etatów wsparcia wypłynął w trakcie dyskusji na Radzie analitycznej 

nauczycieli SP Nr 2. 

 

Dyrektor BOOS odnosząc się do pracy świetlicy i biblioteki wskazała, że szkoła winna 

zapewnić jedno i drugie, natomiast nikt nigdzie nie mówi, że świetlica musi być zapewniona 

w sposób totalny 9 godzin codzienni każdego dnia. Co zaś do biblioteki, to godziny 

przydzielone w arkuszu organizacyjnym dla biblioteki, to nie są godziny na wypożyczanie 

książek, ale na zajęcia z dziećmi i na rzecz dzieci. Tytułem wypożyczania biblioteka może 

być otwarta przed lekcjami, po lekcjach lub w trakcie przerw. Natomiast to co jest wyliczane 



20 
 

z pensum w arkuszu organizacyjnym dotyczy tylko zajęć z dziećmi i na rzecz dzieci. Koszt 

wynagrodzenia dla jednego nauczyciela przeciętnie to 5.000,00 zł brutto miesięcznie. 

Radna Lida nawiązując do środków pozyskanych z Projektu na zajęcia dodatkowe, 

proponowała, by pójść w kierunku pozyskania środków zewnętrznych na zatrudnienie 

specjalistów do szkół. 

 

Przewodnicząca RM zapytała, czy radna nie uważa, że gdyby taki Program był to Dyrektor 

BOOS, by z niego nie skorzystała. 

 

Ja nie kwestionuje i nie podważam, tylko sugeruję – mówiła radna Lida. 

 

To ja odpowiadam na pytanie – stwierdziła Przewodnicząca RM. 

 

Dyrektor BOOS zapewniła, że wszystkie dostępne możliwe do pozyskania środki Gmina 

pozyskuje z dużym zaangażowaniem. Bardzo dobrym rozwiązaniem byłoby, gdyby zaistniała 

możliwość wprowadzenia do szkół specjalistów spoza Karty Nauczyciela. Niestety po 

pierwsze w tym zakresie przepisy blokują samorząd, po drugie wszystkie środki, 

przynajmniej a Europejskiego Funduszu Społecznego, które są uruchamiane, są bardzo 

ograniczone jeżeli chodzi o pomoc psychologiczno-pedagogiczną. Bardzo trudno jest 

przeforsować wnioski na pozyskanie środków, na ten cel. Szybciej zdobędzie się środki na 

kompetencje kluczowe i wszystkie zajęcia związane z przedmiotami. Dyrektor zapewniła, że 

ma świadomość potrzeb, jakie występują w szkołach i to co jest możliwe do pozyskania, jest 

pozyskiwane. 

 

Przewodnicząca Komisji podsumowując dyskusję zaproponowała, by na następnej Radzie 

Pedagogicznej w SP Nr 2 w sierpniu pojawił się Burmistrz wraz z Dyrektor BOOS  

i przedstawili swoje stanowisko w sprawie. 

 

Dyrektor BOOS powiedziała, że oczywiście wspólnie z Burmistrzem pochyli się nad 

uwagami, ale zaznaczyła jednocześnie że jest daleka od tego by różnicować szkoły  

i powracać do sytuacji, która już w więcborskiej oświacie miała miejsce. Wprowadzono 

kryteria na tyle obiektywne, żeby nie były uzależnione od siły perswazji grona 

pedagogicznego, poszczególnych nauczycieli, czy siły przebicia dyrektorów szkół.  

 

Burmistrz Więcborka poprosił, by doprecyzowane zostało stwierdzenie że dzieci  

z potrzebami tj. orzeczeniami itp. nie uzyskują takiej pomocy, jakiej wymagają. Chciał 

wiedzieć, czy nauczyciel miał na względzie, jakieś konkretne sytuacje. Nie wyobraża sobie 

sytuacji, w której jest dziecko z orzeczeniem, a szkoła - dyrektor nie zapewnił wykonania 

konkretnych zaleceń. 

 

Nie chodziło tu o orzeczenia, a raczej o opinie i zajęcia socjoterapii, korekcyjno-

kompensacyjne itp., które prowadzi pedagog szkolny w ramach czternastu, czy piętnastu  

godzin realizowanych w ciągu tygodnia. Grafik pedagoga jest tak napięty w związku z tym, 

że kiedy nauczyciel ma problem z uczniem i potrzebuje pomocy w danej chwili, nie ma 

możliwości jej uzyskać. Jeżeli chodzi o konkretne przypadki, to musiałaby takie zestawienie 

przygotować. Niemniej sytuacje, w których nauczyciele czują się pozostawieni sami sobie  

z problemem, występują bardzo często. Nie chciałaby przedstawiać tu i teraz takich 

życiowych sytuacji gdyż uważa, że nie jest to odpowiedzi czas i miejsce – mówiła 

Nauczyciel SP w Więcborku. 
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Radny Mateusz Łański zaapelował do  radnych, aby rzeczywiście przeanalizować 

przedstawioną problematykę i  zapewnić Szkole, w której uczy się ponad trzysta dzieci 

pedagoga w pełnym wymiarze godzin pracy. Sam uczy w placówce ponadpodstawowej, gdzie 

uczy się stu pięćdziesięciu uczniów i tam pedagog pracuje na pełen etat. Jest to szkoła średnia 

zatem ilość problemów oraz ich ciężar gatunkowy jest tu niewspółmierny do tego, który 

występuje w szkole podstawowej. 

 

Burmistrz Więcborka podkreślił, że Gmina Więcbork nie patrzy na szkoły tylko i wyłącznie 

przez pryzmat cyfr i finansów. Gdyby tak było liczba placówek na terenie gminy byłaby zgoła 

inna. Wielu samorządowców, z którymi rozmawia stwierdza, że Gmina Więcbork jest bogatą 

gminą skoro może sobie pozwolić na utrzymanie takiej sieci szkół i dopłacać tyle do oświaty. 

On sam jednakże ma świadomość tego, że to cały czas jest inwestycja w dzieci i młodzież, 

dlatego też chce to dalej kontynuować. W tym wszystkim należy znaleźć złoty środek, aby 

sprostać wszystkim tym obowiązkom i zadaniom własnym, które na Gminie tj. Burmistrzu, 

Radnych, jak również Nauczycielach spoczywają. Samorząd solidaryzuje się  

z Nauczycielami, ale muszą oni pamiętać, że nie tylko cyfry są ważne, ważny jest przede 

wszystkim uczeń i ten uczeń jest priorytetem dla niego, Radych, Skarbnik Gminy oraz dla 

Dyrektor BOOS. 

 

Przewodnicząca Komisji podziękowała za głos i zwrócenie uwagi na problem. Głos ten 

zostanie na pewno poddany analizie i być może weryfikacji przyjętych w tym względzie 

standardów. 

 

Na tym posiedzenie zakończono. 

 

Prot. I. Mrozek 

 

Przewodnicząca Komisji 

Oświaty, Kultury, Sportu 

i Spraw Społecznych 

 

/-/ Beata Kopta 


